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ZASTUPITELSTVO    

OBCE DUBENEC 

 

 

 

 
20. 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ 
 

Zastupitelstva obce Dubenec 
konaného dne 25.09.2024 

 
Pan starosta zahájil jednání zastupitelstva obce Dubenec v 19:00 hodin. Přítomni byli členové 
ZO: Jaroslav Huňat, Veronika Bašová, Renata Derdová, Petr Čtvrtečka, Irena Hlavová, 
Radomír Joneš a Bohumil Tomášek. 
 
Z jednání byli omluveni Luboš Lesák, Stanislav Šimek, Ondřej Janeček a Petr Krejčí 

1. Schválení programu 
Pan starosta uvítal přítomné zastupitele, konstatoval, že je zastupitelstvo usnášení schopné 
v počtu 7 přítomných zastupitelů. Poté přečetl program jednání zastupitelstva, tak jak byl 
navržen v pozvánce.  
 

1) Schválení programu zasedání.  
2) Návrh a volba zapisovatele, ověřovatelů zápisu a zpracovatele usnesení.  
3) Shrnutí práce ZO, obce Dubenec. 
4) Projednání nabídky na zpracování 1. změny ÚP Dubenec 
5) Projednání smlouvy o dotaci na sociální péči Města Dvůr Králové n.L. 
6) Projednání žádosti Pečovatelské služby Dvůr Králové n.L. 
7) Projednání finančních darů pro ZŠ a MŠ Dubenec 
8) Diskuse, závěr 

 
Pan starosta požádal o změnu programu zasedání. Oznámil, že paní ředitelka ZŠ a MŠ 
Dubenec zaslala žádost o navýšení počtu dětí v družině, tento bod navrhuje starosta zařadit 
jako bod 8 a následující bod “Diskuse a závěr” se posune na číslo 9. Nebylo dalších 
připomínek, pan starosta dal hlasovat o programu zasedání. 
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181/2024-20.ZO 
Zastupitelstvo obce Dubenec schvaluje program zasedání dne 25.09.2024: 

1. Schválení programu zasedání.  
2. Návrh a volba zapisovatele, ověřovatelů zápisu a zpracovatele usnesení.  
3. Shrnutí práce ZO, obce Dubenec. 
4. Projednání nabídky na zpracování 1. změny ÚP Dubenec 
5. Projednání smlouvy o dotaci na sociální péči Města Dvůr Králové n.L. 
6. Projednání žádosti Pečovatelské služby Dvůr Králové n.L. 
7. Projednání finančních darů pro ZŠ a MŠ Dubenec 
8. Projednání navýšení počtu dětí ve školní družině 
9. Diskuse, závěr 

7-0-0 

2. Návrh a volba zapisovatele, ověřovatelů zápisu a zpracovatele 
usnesení  
Zapisovatelem zápisu jednání ZO Dubenec dne 25.09.2024 byla navržena Renáta Derdová, 
ověřovateli zápisu Bohumil Tomášek a Radomír Joneš, zpracovatelem usnesení Petr 
Čtvrtečka. Pan starosta se dotázal zastupitelů, zda souhlasí s nominací a poté přečetl 
usnesení. 
 
182/2024-20.ZO 
Zastupitelstvo obce Dubenec 

a) schvaluje zapisovatelem zápisu Renátu Derdovou 
b) schvaluje ověřovateli zápisu Radomíra Joneše a Bohumila Tomáška 
c) schvaluje přípravou návrhu usnesení Petra Čtvrtečku 

7-0-0 

3. Informace o činnosti OÚ Dubenec a ZO Dubenec 
 

Pan starosta krátce shrnul dění v obci, za uplynulé dva týdny. Začal s projekty, které obec 
připravuje, nebo již realizuje: 
 
Rozvojová zóna: 

- Pan starosta urgoval stavební povolení na elektro přípojky. Projekční kancelář 
Rydval elektro, která tento projekt administruje pro ČEZ, mu oznámila, že podá 
stížnost na nečinnost stavebního úřadu.  Nadále čekáme na vydání stavebního 
povolení. 

- Stavební povolení na infrastrukturu je vydáno, jeho součástí jsou dílčí projekty na 
chodníky, cesty, vodovod, kanalizace, plynovod, elektro kabel pro společné úložiště 
a datový optický kabel.  

- Stále trvá příprava dotace na zasíťování a na projektovou dokumentaci, obci byla 
doručena nabídka na podání žádosti o dotaci. Cena těchto prací činí 43.000,- Kč, 
pan starosta poptal ještě další firmy, které se zabývají dotacemi z MMR a SFPI. 

 
Fotovoltaické elektrárny, čp.153 – požární zbrojnice, čp.16 – Regionální prodejna 

- Probíhá montáž elektráren. V obou budovách jsou již umístěny baterie a měniče. 
Pracuje se na rozvaděčích. U budovy čp.16 – prodejna byl rozvaděč 
s elektroměrem přesunut na vnější stěnu budovy, kvůli montáži elektroměru pro 
sdílení elektrické energie.  

 
Revitalizace veřejného prostranství před OÚ 

- Obec má právoplatné stavební povolení a rozhodnutí o přidělení dotace. 
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- Připravuje se výběrové řízení. Patrně bude rozděleno na část stavba a část zeleň. 
 
Územní plán Dubenec – aktualizace 

- Pan starosta uvedl, že společnosti Regio projektový ateliér s.r.o. dodala rozpočet 
na zapracování změn ÚP a rovněž na standardizaci ÚP. Vše bude projednáno na 
dnešním zasedání zastupitelstva. 

 
DČOV Dubenec: 

- Obec je pro stavbu DČOV rozdělena na tři úseky. A – horní Dubenec (Po 
zdravotní středisko), B – dolní Dubenec (Zdravotní středisko – Karsit Agro), C – 
dolní Dubenec (od Karsit Agro). Nyní řešíme ještě problémy s vytyčením 
plynového potrubí. 

- Etapa A – přípravné práce elektro na etapě A jsou plně dokončeny a jsou již 
připraveny 2 domovní čističky. 

- Na etapě B probíhají přípravné práce elektro a rovněž se připravují montáže 
čističek k novostavbám, u kterých je již vše připraveno. 

- V obci nyní pracují dvě stavební skupiny, v listopadu nastoupí další stavební 
skupina. Pokud tedy počasí dovolí  budou práce pokračovat i v zimě. 

-  
RADON MŠ: 

- Stavba je předána, otevření školky se opozdilo o dva dny. Není dokončená 
instalace prostorových termostatů a regulace podlahového topení. Zkušební 
provoz topení probíhá na teplotu max. 30C do podlahy. 
 

PŮDNÍ VESTAVBA 4 BYTŮ V ČP.2 
- Pan starosta oznámil, že stále se připravuje žádost o dotaci a zvýhodněný úvěr u 

SFPI. Začátkem října proběhne pracovní schůzka s fondem. Stavební povolení je 
již k dispozici v právní moci.  
 

- Projekt protierozních opatření a biokoridoru v horním Dubenci pokračuje podle plánu. 
V průběhu září proběhlo několik bleskových srážek  a i když zde není ještě zapojena 
zeleň dokázal systém zasakovacích pásů jak funguje a došlo k výraznému zpoždění 
odtoku vody a tím zabránění povodně. Nyní se opravují jen drobné poškození a 
připravuje se výsadba balových stromů a keřů do oplocenek. 
 

Technické služby a údržba zeleně 
Pan starosta krátce promluvil o stavu údržby zeleně. 
Zaměstnanci obce pracovali na opravě nakladače a traktoru, tak, aby jej bylo možné požít 
k nakládání buď sypkých materiálů jako je drť na výspravu cest, nebo větví, posekané trávy a 
jiného bioodpadu. Traktor Zetor má po technické prohlídce bez závad. 
Opět jsme prováděli velký úklid po přívalových deštích, naštěstí ne v takovém rozsahu jako 
v srpnu. 
Rybník se podařilo utěsnit a vše bude ještě zpevněno zásypem jílovitou zeminou, kterou 
poskytl pan Petr Čtvrtečka ze svého pozemku. 
 
Pan Čtvrtečka krátce shrnul práci jednotky JPO III, která měla během povodňového víkendu 3 
výjezdy k popadaným stromům. 
 
Sport a kultura 
Pan starosta předal slovo paní Derdové, aby shrnula dění v kultuře za uplynulý měsíc. Ta 
s politováním uvedla, že musel být zrušen oblíbený Pohádkový les kvůli počasí. Bohužel akce 
nejde přesunout na jiný termín a zopakovat, protože je koordinována s mnoha lidmi a Ti již 
nenašli volný termín. Na konec října, začátek listopadu se připravuje drakiáda. 
Pan Čtvrtečka oznámil, že SDH opět pořádalo oblíbený příměstský tábor pro 25 dětí. Dle jeho 
názoru se letošní tábor velmi povedl a byl vše až překvapivě pohodové a bez problémů. Dále 
promluvil o noční soutěži, která se rovněž velmi povedla a letos poprvé po dlouhé době bez 
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noční bouřky. 
Paní Derdová dále uvedla, že chce svou činnost předsedkyně kulturní komise ukončit a předat 
organizování obecních kulturních akcí někomu novému. Ráda by začala spolupracovat 
s někým, kdo bude mít o pořádání obecních kulturních akcí zájem. Za tu dobu, co paní 
Derdová kulturní akce pořádá má hodně kontaktů, postupů a materiálů, které by ráda předala 
a tím ulehčila novému pořadateli těžké začátky. 
Na závěr pan starosta omluvil pana Šimka, promluvil o nohejbalovém turnaji a poděkoval 
hasičům za perfektní zázemí a obsluhu stánku s občerstvením. 

4. Projednání nabídky na zpracování 1. změny ÚP Dubenec 
Pan starosta seznámil zastupitele s nabídkou na zpracování celkové změny č. 1, tak jak ji 
požaduje stavební úřad ve své zprávě o plnění ÚP Dubenec. 
Společnost Regio, projektový ateliér s.r.o., kromě zapracování požadovaných změn, rovněž 
provede převedení celého územního plánu do jednotného standardu, tak jak jej nyní požaduje 
státní správa. 
Nabídková cena je 380.000,- Kč bez DPH. Výhodou je, že obec se nenachází v území se 
zvýšenou ochranou přírody Natura 2000, nebo národním parku a nemusíme zpracovávat 
celkové posouzení EIA na území obce, což by projekční práce velmi prodražilo. 
Pan starosta dále uvedl, že společnost Regio, projektový ateliér s.r.o., je autorem původního 
územního plánu a území obce již jednou bylo posuzováno. Dle názoru pana starosty, velmi 
kvalitně a při projednávání nebyly problémy se stavebním úřadem. Pan starosta navrhl 
objednat pořízení změny č.1 ÚP Dubenec znovu u společnosti Regio, projektový ateliér s.r.o. 
Nebylo dotazů, ani připomínek a bylo přistoupeno k hlasování o usnesení. 
 
183/2024-20.ZO 
Zastupitelstvo obce Dubenec 

a) Schvaluje pořízení změny č.1 a převedení do jednotného standardu ÚP Dubenec za 
celkovou částku 380.000,- Kč bez DPH od společnosti REGIO, projektový ateliér, s.r.o., 
IČ: 260 02 337, se sídlem Hořická 50, Hradec Králové, 500 02 

b) pověřuje starostu obce podpisem smlouvy o dílo na zpracování změny č.1 a provedení 
převedení do jednotného standardu ÚP Dubenec za celkovou cenu 380.000,- Kč bez 
DPH, se společností REGIO, projektový ateliér, s.r.o., IČ: 260 02 337, se sídlem 
Hořická 50, Hradec Králové, 500 02 zastoupenou Ing. arch. Janou Šejvlovou, 
jednatelkou 

7-0-0 

5. Projednání smlouvy o dotaci na sociální péči Města Dvůr 
Králové n.L. 
Pan starosta seznámil zastupitele s dopisem, který rozeslal starosta města Dvůr Králové n.L. 
p. Jarolím, kterým požádal obce o pomoc s financováním sociálních služeb v ORP Dvůr 
Králové n.L. 
Zastupitelé se v rozpravě shodli na tom, že sociální služby jsou potřebné a vzhledem 
k populační křivce budou potřeba čím dál víc. Není možné si zastírat, že náklady na tuto 
činnost porostou a možná i rychleji, než je teď přepokládáno. 
Pan starosta dále uvedl, že Krajský úřad a ORP Dvůr Králové n.L. již dlouhodobě připravuje 
strategii rozvoje sociálních služeb. Ta počítá s postupným navyšováním prostředků na provoz 
jednotlivých aktérů, kteří se sociálními službami zabývají. Z hlediska obce Dubenec je v 
pořádku, že se na další stárnutí obyvatelstva připravují odpovědné instituce. Je zde ovšem i 
několik problémů, které dopadají přímo na obec Dubenec.  
Co se žádosti města Dvůr Králové n.L. týká, zastupitelé se shodli na tom, že situace, kdy za 
celé ORP rozhoduje zastupitelstvo města Dvůr Králové n.L. a samosprávy z ORP nemají 
žádnou rozhodovací pravomoc je velmi nešťastná a nespravedlivá. Například založení a 
provoz zřizované organizace Pečovatelská služba nebyla nijak s obcemi ORP projednána. 
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Dále je zde možnost narušení konkurenceschopnosti v oblasti sociálních služeb, kdy město 
protěžuje svou Pečovatelskou službu na rozdíl od ostatních služeb. Je zde reálná možnost, že 
dojde k  „zakonzervování“ trhu sociálních služeb a nebude možné, aby zde nějaká další nová 
soukromá terénní sociální služba vznikla. Pokud bude takto narušenou konkurenční prostředí, 
je téměř jisté, že díky utlumení konkurence se budou ceny dále navyšovat. Podle účetních 
závěrek na monitor.cz se ještě nestalo, aby Pečovatelská služba byla ve ztrátě, i když loňský 
zisk byl „jen“ 49 tis. Kč, při obratu 27 mil. Kč. Zisky předchozích let se pohybují kolem 400 tis. 
Kč. 
Pan starosta uvedl, že strategie rozvoje sociálních služeb pro celé ORP je zpracovávána 
odborem školství, kultury a sociálních věcí za město Dvůr Králové n.L., obec je informována o 
aktualizacích. Dle poslední aktualizace plánu soc.služeb, je dle Krajské strategie soc. služeb 
nutné z rozpočtů obcí dávat 3,1% daňových příjmů obcí na rozvoj soc.služeb. V případě obce 
Dubenec by to bylo za rok 2022 celkem 413.865,- Kč, které by měla přerozdělit sociálním 
službám. 
Sociální odbor KHK vypracoval tabulku, kde je vyjádřena podpora obcí a její dluh vůči 
plánovanému příspěvku. Samozřejmě, že všechny obce dluží do systému nemalé prostředky.  

 
 
Pan starosta vyzval zastupitele, aby vážně zamysleli nad sociálními službami, které nám zákon 
ukládá poskytovat. 
 
Navrhl několik možností, jak určit výši příspěvku na péči za občana/-ku obce: 
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• Dle doloženého vyúčtování a z něj proplatit 46% nákladů jako podíl obce. 

• Dle doloženého vyúčtování za hodinu péče, která je dle KHK ve výši 185,- Kč/hod. 
práce pečovatelky. 

• Paušálně 30 tis. Kč roční příspěvek pro organizaci sociálních služeb 

• Paušálně 10 tis. Kč na jednoho občana obce Dubenec, který využívá sociální službu. 
 
Zastupitelé dále diskutovali o poplatku, který dostává město Dvůr Králové nad Labem za to, 
že je obcí s rozšířenou působností. Z těchto prostředků městský úřad vykonává agendy za 
státní správu v rámci přenesené působnosti. 
Dle webových stránek ministerstva vnitra: www.prispevekobce.cz v roce 2023 byla městu Dvůr 
Králové nad Labem poukázána celkově částka 29.264.900,- Kč z čehož je hrazená činnost 
v přenesené působnosti. Po odečtení výdajů (matrika, doprava, životní prostředí, stavební 
úřad atd.) městu „zbývá“ 16.764.063,- Kč. Předpokládám, že je tato částka využita na provoz 
a výplaty úředníků, kteří pracují v přenesené působnosti na státních agendách.  
Pan starosta navrhl neusnášet se na žádném usnesení a pouze vzít žádost města Dvůr 
Králové n.L. na vědomí. Pro odpovědné rozhodnutí zastupitelé pověřili starostu, aby požádal 
starostu města Dvůr Králové n.L. pana Jarolíma o rozklíčování celkové částku příspěvku na 
ORP, aby bylo jasné, jak město s těmito prostředky hospodaří ve prospěch celého ORP. 
 
Zastupitelstvo obce Dubenec bere na vědomí žádost Města Dvůr Králové n.L. o dotaci 
sociálních služeb. 

6) Projednání žádosti Pečovatelské služby Dvůr Králové n.L. 
Pan starosta přednesl zprávu: Na základě našeho posledního jednání oslovil paní ředitelku 
Pečovatelské služby, paní Mgr. Hauke, s žádostí o doplnění tabulky, která byla podkladem pro 
žádost o příspěvek.  
Paní Mgr. Hauke odpověděla prostřednictvím e-mailu takto: 
 
I nadále poskytujeme péči dvěma Vašim občanům. Pokud péče bude pokračovat 
v dosavadním rozsahu, bude počet hodin větší než loni – vychází to na 190 hodin samotné 
péče + 170 hodin dojezdu pečovatelky ke klientovi. Při požadavku Kraje na obce, které by měly 
za hodinu péče zaplatit 185 Kč, by to vycházelo na cca 66 000 Kč (360 hodin * 185 Kč). Hodina 
péče pečovatelky stojí naši organizaci 377 Kč (vycházím z rozpočtu roku 2023). 
S ohledem na mimořádný nárůst péče proti minulým obdobím rostou velmi výrazně náklady 
na poskytování pečovatelské služby (navyšovali jsme počet pečovatelek proti minulému roku 
o 5 úvazků). Město Dvůr Králové nad Labem za rok 2023 doplácelo na péči o občany na obcích 
přes 400 000 Kč. Přála bych si, abychom se dokázali domluvit na pokrytí nákladů na péči o 
Vaše občany a nestála jsem jednoho dne před rozhodnutím, že budeme muset péči na obcích 
omezit nebo zrušit. Ideální stav se jeví přistoupení k veřejnoprávní smlouvě, ale rozumím 
tomu, že pro malou obec jsou to velké výdaje. S ohledem na stárnutí obyvatelstva stojí však 
před všemi, kdo poskytujeme péči seniorům, velké výzvy s tím, jak financovat péči, aby i 
nadále byla dostupná potřebným občanům. Bohužel ani novela zákona o sociálních službách 
nevnesla jasno do financování sociálních služeb, kde jsme očekávali jasně definovaný podíl 
obcí na financování služeb, a tak nám do té doby nezbyde, než nacházet co nejlepší a 
nejschůdnější řešení pro obě strany. 
 
Budu ráda, když se ozvete a budeme moci situaci ještě více prodiskutovat. 
Děkuji za Váš čas, podporu a spolupráci! 
 
Poté Mgr. Hauke doplnila, další e-mailovou zprávou, že částka 377,- Kč je nákladová hodina 
práce včetně mzdy, odvodů, nákladů na provoz atd.  
Pan starosta zahájil rozpravu a sám uvedl, že si není jistý, jakou částku poskytnout, protože 
pokud tyto náklady nezaplatí obec, bude je muset zaplatit město Dvůr Králové n.L. 
 

http://www.prispevekobce.cz/
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Poté přednesl rozpad nákladů na péči: 
Podle metodiky KHK by měla být hodina péče 185,- Kč a k tomu paušál oběd 13,80 Kč/oběd 
 
Práce pečovatelky 90 hod 185,- Kč/hod 16.650,- Kč 
Obědy 90 dovozů 13,80 Kč/oběd 1.242,- Kč 
Celkem   17.892,- Kč 
 
Dále uvádějí: 
Pečovatelka na cestě 97,2 hod 185,- Kč/hod což činí 17982,- Kč, tedy 
částku vyšší, než jsou samotné náklady na péči. Pan Tomášek se rovněž pozastavil nad tím, 
proč služba je tak drahá a má takový nájezd kilometrů, když náklady a počet kilometrů další 
pečovatelské služby - Diakonie ČCE jsou poloviční. 
Po krátké rozpravě se zastupitelstvo usneslo na tom, že pro pečovatelské služby zajistí pevnou 
částku 10.000,- Kč ročně za jednu opečovávanou osobu. Bylo hlasováno o usnesení. 
 
184/2024-20.ZO 
Zastupitelstvo obce Dubenec 

a) schvaluje finanční dar ve výši 20.000,- Kč Pečovatelské službě Města Dvůr Králové 
nad Labem, IČ: 750 656 49, se sídlem Elišky Krásnohorské 2962, 54401, Dvůr Králové 
nad Labem,  

b) pověřuje starostu obce podpisem smlouvy a poskytnutí daru s Pečovatelskou službou 
Města Dvůr Králové nad Labem, IČ: 750 656 49, se sídlem Elišky Krásnohorské 2962, 
54401, Dvůr Králové nad Labem, zastoupenou Mgr. Marcelou Hauke. 

7-0-0 

7. Projednání finančních darů pro ZŠ a MŠ Dubenec 
Pan starosta přednesl zprávu ředitelky Základní a mateřské školy Mgr. Martiny Jonešové. Ta 
oznámila, že Obec Litíč a městys Velký Vřešťov rozhodly ve svých zastupitelstvech o 
poskytnutí finančních darů pro Základní a mateřskou školu v Dubenci. 
 
Obec Litíč poskytne finanční dar ve výši 20.000,- Kč pro ZŠ a 5000,- Kč pro MŠ. Městys Velký 
Vřešťov se rozhodl poskytnout dar ve výši 10.000,- Kč bez další specifikace. 
Pan starosta oznámil, že zastupitelstvo bude hlasovat o usnesení přijetí darů a pověření 
ředitelky Mgr. Jonešové k podpisu darovacích smluv. Bylo přistoupeno k hlasování. 
 
185/2024-20.ZO 
Zastupitelstvo obce Dubenec  
1) Schvaluje přijetí finančního daru pro zřizovanou organizaci Základní škola Dukelských 

bojovníků a mateřskou školu, Dubenec, IČ: 75017881, se sídlem Dubenec 156, 544 55, 
Dubenec od obce Litíč, IČ: 0000851046, se sídlem Litíč 50, 544 01 Dvůr Králové nad 
Labem, zastoupenou Lenkou Mužíkovou, starostkou, v členění: 
a) finanční dar ve výši 20.000,- Kč pro potřeby základní školy, 
b) finanční dar ve výši 5.000,- Kč pro potřeby mateřské školy, 

2) pověřuje ředitelku organizace Mgr. Martinu Jonešovou podpisem darovací smlouvy. 
 

7-0-0 
 
186/2024-20.ZO 
Zastupitelstvo obce Dubenec  

a) Schvaluje přijetí finančního daru 10.000,- Kč pro zřizovanou organizaci Základní škola 
Dukelských bojovníků a mateřskou školu, Dubenec, IČ: 75017881, se sídlem Dubenec 
156, 544 55, Dubenec od Městyse Velký Vřešťov, IČ: 00484776, se sídlem Velký 
Vřešťov  34, 544 54, Velký Vřešťov, zastoupeným Mgr. Michaelou Tomáškovou, 
starostkou,  
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b) pověřuje ředitelku organizace Mgr. Martinu Jonešovou podpisem darovací smlouvy. 
7-0-0 

8. Projednání navýšení počtu dětí ve školní družině 
Pan starosta přednesl žádost ředitelky Základní a mateřské školy Mgr. Jonešové o navýšení 
počtu dětí ve školní družině z 30 na 31 dětí od 1.10.2024 v družině 1. oddělení v budově 
čp.156. Po krátké rozpravě bylo přistoupeno k hlasování. 
 
187/2024-20.ZO 
Zastupitelstvo obce Dubenec schvaluje výjimku v počtu dětí ve školní družině 1. oddělení na 
počet 31 žáků pro školní rok 2024/25. 

7-0-0 

9. Diskuse, závěr 
Pan starosta otevřel diskusi a hned v úvodu popsal žádost společnosti Eldaco o stavbu větrné 
elektrárny v katastru obce Dubenec. Jedná se o velkou elektrárnu, firma Eldaco provozuje 
elektrárny po celé ČR, včetně elektrárny v blízké obci Vítězná. 

- Elektrárna by stála v severní části obce mimo zastavitelnou oblast na pomezí katastrů 
Dubenec a Doubravice. 

o Minimální vzdálenost od nejbližších budov činí 1,2 km 
o Výška elektrárny je 150 m. Výkon 7,2 MW 
o Roční příspěvek do rozpočtu obce je dle výkonu cca 0,5 mil. Kč 
o Možnost zakoupení akcií elektrárny občany a obce a participace na provozu 

elektrárny. Výnos 20%, návratnost 5-10 let. 
o Pro schválení není nutná EIA, oblast není v ochranném pásmu NATURA 2000 

ani jinak ekologicky chráněna. 
o Vytipovaný pozemek pro umístění elektrárny má nejnižší bonitu zemědělské 

půdy. 
o Hluk z elektrárny je 40-50 db do 200 m od elektrárny. 
o Zastupitelé pověřili starostu dalším jednáním se společností Eldaco a 

přípravou materiálů pro seznámení projektu s občany Dubence. 
- Pan starosta seznámil zastupitele s šetřením Policie ČR na jeho osobu. Stíhání bylo 

odloženo, protože pan starosta napravil všechna svá pochybení. Pan starosta velmi 
poděkoval zastupitelům za důvěru, kterou mu projevili. Dále uvedl, že důvěra kolegů je 
pro něj velmi zavazující pro jeho budoucí práci pro obec. Dále dodal, že vedení obce 
zavedlo účinné nástroje, tak aby k této situaci již v budoucnu nikdy nedošlo. 

- Pan starosta oznámil, že společně se stavbou fotovoltaické elektrárny na střeše 
požární zbrojnice dojde ke změně zdrojů vytápění pro tuto budovu. 

o Pan Čtvrtečka dodal, že společně s panem starostou koordinuje montáž. Jedná 
se o tepelné čerpadlo systém vzduch – vzduch, umístěné na střeše. 
Klimatizační jednotky budou dále umístěny do klubovny a do garáží. Stará 
akumulační kamna budou zrušena. 

o Pan starosta uvedl, že cena celé nové instalace bude do 120.000,- Kč. 

- Pan starosta otevřel diskusi na téma pomoc obcím postiženým povodněmi. Zastupitelé 
řešili, jaká pomoc, která je v silách obce, bude mít nejvyšší účinnost  

▪ Finanční dar některé z organizací jako je Farní charita, Člověk v tísni atd. 
▪ Finanční dar některé z postižených obcí 
▪ Materiální dar několika obcím, například koupit 5 odvlhčovačů, nebo nářadí, 

úklidové prostředky a nechat je doručit do postižených obcí. 
Nakonec dospěli k dohodě, pan starosta vytipuje obce, kterým bude zaslán 
finanční dar. 

- Pan Deger se dotázal, zda je povoleno navážet rostlinný odpad na břeh potoka. 
o Pan starosta se dotázal ve kterých místech k tomuto „navážení“ dochází a zda 

pan Deger zná konkrétní osobu, která toto provádí. 
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▪ Pan Deger mu odpověděl, že v horním Dubenci pod odbočkou k jeho 
nemovitosti a neví kdo tento rostlinný odpad sem naváží 

▪ Pan starosta mu sdělil, že o této skutečnosti bude informovat správce 
toku Povodí Labe s.p. 

 
Pan starosta poděkoval zastupitelům a hostům za účast na jednání. V 20:00 hod. bylo jednání 
ukončeno.  
 
 
Přijatá usnesení ZO Dubenec ze dne 25.09.2024 - viz. příloha č.1 -  VÝPIS USNESENÍ ZO 
Dubenec konaného dne 25.09.2024. 
Příloha č.2 – Prezenční listina  
Příloha č.3 – Cenová kalkulace Regio, projektový ateliér s.r.o. 
Příloha č.4 – Smlouva darovací Obec Litíč 
Příloha č.5 – Smlouva darovací Městys Velký Vřešťov 
Příloha č.6 – Žádost ZŠ a MŠ Dubenec č.j. ZSD/147/2024 
Příloha č.7 – Prezentace společnosti Eldaco 
 
Datum vyhotovení zápisu: 25.09.2024  
Datum vyhotovení čistopisu zápisu: 04.10.2024  
 
 
Starosta obce:   Jaroslav Huňat, v.r.  
  .......................................  
  Jaroslav Huňat  
Ověřovatelé zápisu: 
 
  Bohumil Tomášek, v.r.   Radomír Joneš, v.r.  
  ..........................................   .......................................  
 Bohumil Tomášek   Radomír Joneš 


